



السيدة نجلاء الشيراوي
الرئيس التنفيذي للمجموعة

سيكو تستكمل عملية دمج شركتها التابعة شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية ضمن عملياتها

أعلنت سيكو ش.م.ب (مقفلة)، البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، والذي يتمتع بحضور مباشر في البحرين والمملكة العربية السعودية ودولة الإمارات العربية المتحدة، اليوم عن استكمال عملية دمج شركتها التي كانت مملوكة بالكامل لها، "شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية" (SFS) و سيكو (البنك)، في خطوة تمثل المرحلة النهائية من عملية الدمج الاستراتيجية و التي تعزز تكامل أعمال البنك.

وكجزء من استكمال عملية الدمج، قامت شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، وهي كيان قانوني مستقل ، بأخطار مصرف البحرين المركزي برغبتها بالتسليم الطوعي لرخصتها الصادرة من قبل مصرف البحرين المركزي، وجاء ذلك بناء على اتباع الأنظمة والقوانين والتي تشمل نقل اعمال الشركة كافة الى سيكو (البنك) وتصفية الشركة من قبل مصرفي قانوني لتختتم عملية الدمج بصور اعلانياً رسمياً من قبل مصرف البحرين المركزي بإلغاء الرخصة. ومن الجدير بالذكر، أن عملية الدمج لم تؤثر على أي من التراخيص الصادرة من قبل مصرف البحرين المركزي لصالح سيكو ش.م.ب. (م) المرخصة كبنك جملة تقليدي أو على عملياتها التشغيلية، حيث تواصل سيكو ممارسة أعمالها كالمعتاد بموجب ترخيصها الصادر عن مصرف البحرين المركزي.

ومع اكتمال نقل أعمال شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية إلى سيكو (البنك)، أصبحت جميع الخدمات الادارية والمحاسبية للصناديق الاستثمارية الى جانب خدمات حفظ الأصول تُقدم مباشرة من خلال سيكو (البنك)، بما يعزز كفاءة العمليات ويوفر للعملاء حلول متكاملة تجمع خدمات إدارة الأصول، والخدمات المصرفية الاستثمارية، والوساطة، وصناعة السوق، وحفظ الأصول، وإدارة الصناديق الاستثمارية تحت مظلة مؤسسة واحدة.

وبهذه المناسبة صرحت نجلاء الشيراوي الرئيس التنفيذي لمجموعة سيكو : "يمثل استكمال هذا الدمج محطة مهمة في مسيرة سيكو نحو تعزيز تكامل خدماتها وتطوير نموذج أعمالها. وقد جاءت هذه الخطوة الاستراتيجية من خلال دمج شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، التي كانت مملوكة بالكامل لسيكو، في الشركة الأم، بهدف تحسين توظيف رأس المال، وتعزيز كفاءة العمليات، والارتقاء بتجربة العملاء. كما يساهم هذا الدمج في توحيد الموارد، وتبسيط الإجراءات، وتحقيق كفاءة أكبر في إدارة التكاليف الى جانب الاستعدادات لتطوير بوابة رقمية موحدة للمستثمرين، توفر وصولاً أكثر سهولة وسلاسة إلى خدماتنا

وإدارة استثماراتهم. ويعكس هذا الإنجاز التزام سيكو المستمر بالابتكار، وتطوير حلول مالية متكاملة، وترسيخ مكانتها كمؤسسة مالية إقليمية رائدة."

- انتهى -

نبذة عن سيكو

تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى 8.3 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على شركتين تابعتين ومملوكتين لها بالكامل: سيكو إنفست وهي دار وساطة مالية مقرها أبوظبي، وسيكو المالية المزودة للخدمات المصرفية الاستثمارية والواقع مقرها في المملكة العربية السعودية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنكاً إقليمياً موثوق يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ثاقبة وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة. ومنذ تأسيسها عام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسسية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكاناتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 150 موظفاً متميزاً عبر المجموعة.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس
مدير العلاقات العامة، سيكو
هاتف مباشر: (+973) 1751 5017
البريد الإلكتروني: noweis@sicobank.com



Ms. Najla Al-Shirawi
Group Chief Executive Officer

SICO Completes the Merger of its Subsidiary “SICO Funds Services Company” into its Operations

SICO B.S.C. (c), the leading regional asset manager, broker, and investment bank with direct presence in Bahrain, the Kingdom of Saudi Arabia, and the United Arab Emirates, today announced the successful completion of the merger of its previously wholly owned subsidiary, SICO Funds Services Company (“SFS”), into SICO BSC (c) (The Bank), marking the final phase of a strategic integration initiative designed to further strengthen the Bank’s integrated operating model

As part of completing the merger, SICO Funds Services Company, a separate legal entity, notified the Central Bank of Bahrain of its intention to voluntarily surrender its license. This followed the completion of all regulatory and legal requirements, including the transfer of all of the company’s business and operations to SICO BSC (The Bank) and the liquidation of the company by a licensed liquidator. This merger process concluded with the Central Bank of Bahrain issuing its formal notice revoking the SFS license. The merger had no impact on the wholesale banking license or ongoing operations of SICO B.S.C. (c). The Bank continues to operate and serve its clients as usual under its wholesale banking license issued by the Central Bank of Bahrain.

Following the transfer of SFS’s business to SICO (The Bank), all fund administration, fund accounting, and custody services are now provided directly through SICO B.S.C. (c) (The Bank). The integration further strengthens operational efficiency while providing clients with seamless access to a comprehensive suite of financial solutions under one institution, including asset management, investment banking, brokerage, market making, custody, and fund administration.

Commenting on the completion of the merger, Najla Al Shirawi, Group Chief Executive Officer of SICO, said: “The completion of this merger marks an important milestone in SICO’s journey to

further integrate its services and strengthen its business model. By merging SICO Funds Services Company, our previously wholly owned subsidiary, into the parent company, we have taken a strategic step to optimize capital utilization, enhance operational efficiency, and deliver an even better client experience. The merger also enables us to unify resources, streamline processes, and achieve greater cost efficiency, while supporting our plans to develop a unified digital investor portal that will provide clients with easier and more seamless access to our services and the management of their investments. This milestone reflects SICO's continued commitment to innovation, developing integrated financial solutions, and reinforcing its position as a leading regional financial institution."

- Ends -

About SICO

SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank with USD 8.3 bn in assets under management (AUM). Today, SICO operates under a wholesale banking license from the Central Bank of Bahrain and also oversees two wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Invest, and a full-fledged capital markets services firm, SICO Capital, based in Saudi Arabia. Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities. Since its inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 150 exceptional employees.

Media Contact:

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications, SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: noweis@sicobank.com